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واعظ آشتیانی فعال سیاسی اصولگرا:

بیاحترامیبهقانونازمسئولیننشأتمیگیرد
ســرویس سیاســی-  امیررضا واعظ آشتیانی 
فعال سیاســی عضو حزب موتلفه اسلامی، در تحلیل 
صحبت های قالیباف در مورد حکمرانی نو و انتقاد از 
شــیوه اجرای قانون و اداره کشور گفت:  ببینید خیلی 
از کشــورهای دنیا اصلا قانون اساسی ندارند و بیشتر 
قانون اساسی راهبردی است. یعنی شما وقتی به برخی 
از کشــورهای بزرگ دنیا نگاه می کنید می بینید قانون 

اساسی ندارند ولی نوع حکمرانی تعریف شده است.
وی تصریح کرد: قانون اساسی  ما همه چیز را بیَن و 
روشن دارد و تکلیف را روشن کرده؛ اجرای خود قانون 
اساسی موضوعی است که به هرجهت باید زمینه های 
فراهم کردن آن توســط دولت ها از گذشته تاکنون در 
بعضی بندها آماده می شد که بخش هایی فراهم شده و 
بخش هایی هم موجود است و می شود اجرایی کرد که 
آن هم با نوع حکمرانی در بخش های مختلف خواهد 

بود.
واعظ آشتیانی تصریح کرد: ما در بعضی از بخش ها 
توانایی مدیریتی در اجرا نداریم یا تعریف درســتی از 
نوع اجرا نداریم. بحث حکمرانی موضوعی است که 
باید در کنار تفکر اجرایــی، عوامل اجرایی بتوانند به 
عنوان کارگزار اجرا کنند. ما امروز خیلی از قوانین را در 
کشور داریم که بسیار خوب هستند ولی مجریان خوبی 
در برخی از بخش ها نداریم. مشکل ما بحث مدیریت 
اســت. تا زمانی که به مدیریت به صورت علم، حرفه 
و هنر نگاه نکنیم در حکمرانی مشکل خواهیم داشت. 
بهانه های قانون اساسی را باید کنار بگذاریم مهم بحث 
مدیریت است. شاکله مدیریت ما به چالش افتاده و باید 

مدیریت مان را اصلاح کنیم.
این فعال سیاسی اصولگرا گفت: باید نوع رفتار به 
لحاظ مدیریتی در بخش های مختلف را درست کنیم. 
مــا در هرجایی که موفق بودیم مدیران قوی، مقتدر و 
کارآمد داشــتیم و هرجا که ضعف داشتیم نشان دادیم 
که افراد ناکارآمد در آنجا نشستند. اعتقادم این است که 
ما در جاهایی که مشــکل داریم، ضعف مدیریت هم 
است. این ضعف مدیریت را می خواهیم با قانون اساسی 
رفع کنیم که اصلا ربطی ندارد. اگر آسیب شناسی انجام 
گیرد متوجه می شویم یک جاهایی قانون های خوب 
داریم که به دلیل ضعف مدیریت نمی توانیم اجرا کنیم. 
جایی قانون اساســی مان خوب است، اما تیرمان را به 
ســمت قانون اساسی هدفگیری می کنیم و می گوییم 
قانون اساسی مشکل دارد.کشورهایی که قانون اساسی 
ندارند چه می کنند؟ خلأ نداشــتن قانون اساسی را با 
نــوع حکمرانی و مدیرانی که وجود دارند پر  می کنند. 
اعتقادم این است که ما هرچه در برخی بخش ها آسیب 
می بینیم، نشــأت گرفته از این واقعیت تلخی است که 
افراد در جای خودشان ننشستند. شما مطمئن باشید اگر 
افراد در جای خود بنشینند مطالبه گری به آن معنا پیدا 
نمی کنند چرا که افراد در جایگاه خودشــان نشستند و 
در عین حال سیستم گردش نخبگان منطقی که براساس 
پایه و علم تعریف شــده حرکت می کند و هم تربیت 
نیروی انســانی مناسب در حوزه مدیریتی هم چرخه 
درست خود را طی می کند.وقتی چرخه تولید مدیر در 
حوزه های مختلف  با چالش مواجه شــود، می رویم به 
سمت اصلاح حکمرانی. من مشکل را به نوع حکمرانی 
نمی بینم، به نوع مدیریت می بینم. یعنی مشکل بینش 
در بحث مدیریتی داریــم و اگر در برخی از بخش ها 
می بینیم که ضعف داریم برای این است که فردی که در 
آن جایگاه نشسته اصلا مدیر نیست و نمی تواند به آن 
چیزی که حکمرانی اقتضا می کند، عمل کند. مشکل ما 
این است که فکر می کنیم هرفردی که دوستش داریم، 
رفیق مان اســت، در طایفه سیاسی ما قرار دارد و حتما 
باید مدیر شــود، فارغ از اینکه این فرد توانایی علمی 
دارد یــا ندارد؛ توانایی اجرای قوانین و مقررات را دارد 
یا ندارد. اعتقادم این اســت که امروز به مدیری شجاع 
گفته می شود که قانون را اجرا کند. متاسفانه کار به جایی 
رسیده که هرکسی که بی قانونی می کند و قانون را دور 

می زند اسمش را شجاع می گذارند.
واعظ آشــتیانی در پاسخ به این سوال اگر به طور 
مصداقی مثال بزنیم، مردم در بیان مطالبات خودشان در 
بخش فرهنگی در زمینه حجاب نیازمند بهبود قوانین 
هســتند آیا فکر نمی کنید ما در قانون اساسی نیازمند 
تغییراتی هســتیم، گفت: این موضوع اصلا ربطی به 
قانون اساسی ندارد. چرا که حجاب قانون است. اشکال 
ما این اســت که ما در برخی از مسائل به قانون احترام 
نمی گذاریم و این بی احترامی به قانون هم از خود برخی 
مسئولین نشأت می گیرد. یعنی در این چند سال هرجا 
قانون معطل مانده به این دلیل بود که خود مجریان قانون 
به قانون بی احترامی کردند.حجاب جدا از بحث های 
فقهی هم قانون اســت و باید آحاد مردم به آن احترام 
بگذارند. چگونه است که در فرانسه قانون ضدحجاب 
گذاشته می شود و می گویند کسی حجاب داشته باشد 
هیچ گونه خدماتی به او حتی در مدارس و دانشگاه ها 
داده نمی شــود. در همین فرانسه که ادعای مهد آزادی 
دارد اجازه تظاهرات ضد بی حجابی داده نمی شود. در 
همین فرانسه هم اجازه نمی دهند. پس احیانا اگر فرانسه 
چنین قانونی دارد باید تغییر کند؟یک قانونی گذاشته 
شــده و گفتند ملزم به رعایت آن هستید. آن وقت در 
کشور ما به این قانون بی احترامی می شود. یعنی کسی 
که نقض قانون می کند چنانچه در قانون است باید با او 
برخورد شود. گشت ارشاد باشد یا نباشد، باید رعایت 
قانون انجام شــود. می گویند گشت ارشاد نباشد یک 

روش دیگر را پیدا کنند. می گویند گفتمانی باشد.
وی افزود: حرفم این اســت، فرانسه با آن ادعایی 
که دارد و بحث حقوق بشر می کند، کجای حقوق بشر 
می گوید که اگر کســی حجــاب دارد، خلاف قانوت 
عمل کرده است؟ چرا سازمان های حقوق بشر به دنبال 
فرانسه و کشورهای دیگر نمی روند؟ بحث حقوق بشر، 
حجــاب، زن و امثال این موارد فقط در دنیا برای ایران 

تعریف شده است؟ خود ما هم بهتر می دانیم موضوع 
حجاب بهانه است تا داستان های دیگری را راه اندازی 
کنند. من مدافع این نیستم که برخوردهای قهری انجام 
گیرد، خیر. باید برخوردها طوری باشد که سازندگی 
در  آن صورت بگیرد. بنابراین در این موضوعی که شما 
اشاره کردید، موافق این مساله هستم که نوع برخوردی 
که انجام می گیرد، ارشادی باشد که تاثیرگذاری داشته 
باشــد. ضمن اینکه احترام به قانون هم سرجای خود 

باشد.
واعظ آشــتیانی در پاســخ به این سوال که آیا ما 
باید در شیوه حکمرانی خود تغییراتی انجام دهیم اگر 
این تغییرات نیاز اســت باید به چه شکلی انجام شود، 
گفــت:  اگر می خواهیم شــیوه حکمرانی  خودمان را 
عوض کنیم ابتدا باید مدیرانی توانمند، توانا و هوشمند 
داشته باشیم. مدیرانی داشته باشیم که بتوانند به خوبی 
مســائل را تجزیه و تحلیل کنند و در عین حال از حوزه 
کارشناســی بهره ببرند. چون حکمرانی را چه کسی 
می خواهــد اجرا کند؟ حــوزه حکمرانی را مدیران و 
کارشناسان اجرا می کنند.فرض کنید بهترین حکمرانی 
را تعریف کردیم،  چه کسی می خواهد اجرا کند؟ مجری 
مهم است. ما باید فکر مجری باشیم. من چند روز پیش 
تحلیلــی درباره جام جهانی قطر دادم و گفتم قطر ۲۲۰ 
میلیارد دلار  امکانات نرم افزاری و سخت افزاری هزینه 
کرد. اما به اعتقاد من قطر در یکجا مشکل داشت و آن 
هم بخش نیروهای انسانی است. در قطر یک سوم بومی 
هستند بقیه مهاجرند. همه این امکانات فراهم می شود، 
چه کسی اجرا می کند؟ نیروی انسانی ماهر اجرا می کند، 
مدیران آگاه و توانمند! پاشنه آشیل قطر، نیروی انسانی 
است. ما باید در نیروی انسانی تربیت شده یک سیکل 
تعریف شده منظم برای خودمان داشته باشیم. الان در 
سیستم های اداری ما کدام کارشناس می تواند ادعا کند 

که در ۵ سال آینده کجا می نشیند؟
واعظ آشــتیانی در پاسخ به این سوال که چرا در 
طول ۴۳ سال گذشته به این باور نرسیدیم، گفت: چرا به 
این باور نرسیدیم؟  زیرا، امثال بنده و خیلی ها از گذشته 
بحث نیروی انســانی را بارهــا و بارها تکرار کردند. 
ولی آنقدر مطالب رســانه ها زرد شده که حرف های 
کارشناســی پشت آن مفقود می شود. شما رسانه های 
خودمان را نگاه کنید، آنقدر که به مســائل حاشــیه ای 
می پردازند، به مباحث کارشناسی و مدیریتی و نیروی 
انســانی توجه نمی شــود. این مورد انتقاد است. البته 
حرف شــما درست است، این چیزی نیست که امروز 
من بگویم. ۲۰ تا ۳۰ ســال پیــش هم گفتم اما گوش 
شــنوایی وجود نداشته است. برای همین است که به 
یکباره در ادوار دولت های گذشــته کسانی را می بینیم 
که شایســتگی مدیرکلی هم نداشتند اما وزیر شدند و 

خیلی ها نسبت به این موضوع انتقاد داشتند.
وی افــزود: به مجلس های ادوار گذشــته انتقاد 
وجود دارد که چرا به کسانی که سابقه اجرایی موفقی 
نداشتند رای اعتماد دادید. کسی که رئیس یک اداره و 
مدیرکل نبوده وزیر می شود. این موارد باعث می شود که 
حکمرانی به چالش بیفتد. حالا ما بگوییم حکمرانی مان 
را تغییر دهیم. حالا اگر گفتیم سیاست خارجی، سیاست 
داخلی، حوزه اقتصاد اینطور شــود؛ چه کســانی، چه 
مدیران و کارگزارانی آن را اجرا کنند؟ اعتقادم این است 
که بخش از کارشناسان در سازمان های مختلف منفعل 
هستند برای اینکه از آنها نگاه کارشناسی نمی خواهند.

واعظ آشــتیانی در پاســخ به این سوال، نقدی 
که وجود دارد این اســت کــه در انتخاب مدیران مان 
کارکــرد حزبی جریــان دارد، گفت: بلــه. اما حزبی 
درهم ریخته. کاش ما مثل برخی از کشورها که احزاب 
پیروز می شــوند و دولت تشکیل می دهند بودیم. البته 
یکی از دلایلی که ما نتوانستیم تربیت مدیران توانمند 
داشته باشــیم تحزب است. یعنی ما احزاب قدرتمند 
نداشتیم. احزاب ما صرفا سیاسی هستند. احزابی که در 
کشورهای دیگر وجود دارند ابعاد سیاسی، فرهنگی، 
اقتصادی، اجتماعی دارند. هرکدام از این احزاب برای 
خودشــان دولت دارند. یعنی اگر پیروز شوند به سراغ 
وزیر اجاره ای نمی روند و هرکسی را برای وزارتخانه 
معرفی نمی کنند. در این کشور هرجا می خواهد وزیری 
انتخاب شــود اسم یک فرد خاص در رسانه ها می آید. 
راجع به هر وزارتخانه ای اسم آن فرد می آید. چرا؟ برای 
اینکه آن افراد قدرت رسانه ای دارند.این چرخ معیوب 
همینطور دارد رویه خودش را ادامه می دهد. کشــور 
نباید آزمون و خطا داشته باشد. آزمون و خطا به کشور 
آسیب می زند و منابع کشور را ضایع می کند. انتخاب 

وزرای ضعیف و انتخاب افرادی که شایستگی نشستن 
در حوزه وزارت به دلیل ســوء مدیریت ندارند باعث 

می شود چالش های ما بیشتر شود.
وی تصریح کرد: رهبر انقلاب بارها در ارتباط با 
نفوذ صحبت کردند. نفوذ در کجا قدرت پیدا می کند؟ 
نفوذ از ســوء مدیریت پیدا می شود. یعنی شما هرکجا 
ســوء مدیریت دیدید بدانید نفوذ از آنجا قدرت پیدا 
می کند. حالا می خواهد اصلاح طلب باشد یا اصولگرا. 
احزاب ما کارآمد نیســتند؛ اگر کارآمد بودند شرایط ما 
خیلی بهتر بود. دولت های ما ســلیقه ای عمل کردند. 
حکمرانی ما سلیقه ای است. هرکسی براساس سلیقه 
خودش می رود. دولت آقای روحانی مدعی بود که ما 
زبان دیپلماسی را خوب می فهمیم تکلیف آنطور شد. 
آقای احمدی نژاد گفت قطعنامه هایی که صادر می شود 
کاغذپاره  است. از سوی دیگر آقای خاتمی گفت وگوی 
تمدن هــا را مطرح کرد. همینطــور از آن زمان آمده تا 
امروز؛ چه چیز حاصل ما شده؟ حاصل این صحبت ها 
انباشت یکسری مشکلات بود که امروز همه ادعا داریم 

چرا این کار نقص و مشکل دارد.
واعظ آشــتیانی در ادامــه گفت: اگر می خواهیم 
نوع حکمرانی مــان را عوض کنیم اول از همه بخش 
مدیریتی مان را درست کنیم. اگر آن بخش درست شد ما 
می توانیم ادعا کنیم که نوع حکمرانی مان شرایط بهتری 
پیدا کرده، اگر نشد همان رویه را همچنان باید ادامه دهیم 
که کار بســیار عبثی است و ما واقعا در حوزه مدیریت 
باید یک کار اساسی انجام دهیم یعنی به یک رنسانس 
در مدیریت کشور نیاز داریم. من متنی را خدمت شما 
می خوانم دقت کنید، این نکته مهمی است. رهبر انقلاب 
می گویند تکلیف اصلی مســئولان کشور تلاش برای 
استقرار عدالت است و مشروعیت همه مسئولان کشور 
در هر رده و مقامی به عدالتخواهی آنها و مبارزه شــان 
علیه تبعیض و فساد وابسته است. بنابراین هرمسئولی 
به دنبال استقرار عدالت نباشد حضورش در آن پست 
و مقام نامشروع است. حالا آقایان مسئولان از گذشته 
تا الان ببینند در پست هایی که نشستند مشروع است یا 
نامشروع. این فرمایش رهبر انقلاب است؛ شما بالاتر 
از این می خواهید؟ حکمرانی بهتر از این می خواهید؟ 
چه کســی عمل می کند؟ در این کشور فردی که هیچ 
سابقه مدیریت ندارد، وزیر می شود، آیا نشستن  در آن 
صندلی مشروعیت دارد؟ نمایندگان مجلسی که از ادوار 
گذشته تاکنون رای به این وزرا دادند آیا به این متن فکر 
کردند؟ یا رئیس جمهور هایی که این دســته افراد را از 
گذشته تا به حال معرفی کردند آیا به این موضوع و متن 
مقــام معظم رهبری فکر کردند؟ بنابراین این یک نوع 
حکمرانی در حوزه مدیریت و مسئولیت است.واعظ 
آشتیانی در پاسخ به این سوال که تاثیر شورای نگهبان 
در رد صلاحیت ها که باعث شــده گزینه های دیگری 
برای انتخاب در دســترس نباشند را چه طور تحلیل 
می کنید، گفت: سر هر موضوعی پای شورای نگهبان را 
وسط نکشیم. انتخاب مدیر ناتوان وسط مجریان انجام 
می شود. از رئیس گرفته، مدیرکل تا معاون وزیر و وزیر؛ 
شورای نگهبان به چه چیز دخالت دارد که چه کسانی را 
انتخاب کنید یا چه کسانی را انتخاب نکنید؟ نکته مهم تر 
اینکه شورای نگهبان در تمام دنیا وجود دارد. شما بروید 
در انگلیس، فرانسه یا کشورهای اروپایی حتی در آمریکا 
یک آدم عادی می تواند برای مجلس ثبت نام کند؟ اگر 
حزب نباشــد و حزب شما را معرفی نکند نمی توانید 
نام نویسی کنید. یعنی شما در قالب حزب بسته شدید.
مگر همه مردم باید جزو شاخص حزب قرار بگیرند؟ 
آن احزابی هم که در دنیا وجود دارند برای خودشــان 
دکان و بساطی دارند. آیا یک تحصیلکرده در آمریکا یا 
اروپا می تواند به همین سادگی برود و بگوید می خواهم 
برای مجلس ثبت نام کنم و آنها هم او را ثبت نام کنند؟ 
شاید افرادی که می خواهند ثبت نام کنند شایستگی هایی 
داشــته باشند اما نمی توانند، زیرا منعی برایشان وجود 
دارد.واعظ آشــتیانی در پاسخ به این سوال که به طور 
مثال در همین انتخابات ۱۴۰۰ شــخصیتی مثل آقای 
لاریجانی که مشاور رهبری هستند ردصلاحیت شدند 
و حتی رهبری هم گفتند در بررسی صلاحیت برخی 
از افراد در حق آنان جفا شــد، گفت: همین طور است. 
اما باید از اتفاقات گذشته درس بگیریم. اگر بخواهیم 
در اتفاقات گذشــته توقف کنیم از آینده دور خواهیم 
بود. این ها تجربه هایی هستند که امیدوارم تکرار نشود 
و برویم به ســمت و سویی که به هرجهت کسانی که 
کاندید می شوند هم توانایی های مدیریتی داشته باشند 

و هم از ذکاوت و هوشمندی لازم برخوردار باشند.

فعال سیاسی اصولگرا گفت: در حوزه مدیریت باید یک کار اساسی انجام دهیم یعنی به یک رنسانس در مدیریت کشور نیاز داریم
سرویس سیاسی- نماینده مردم تربت 
حیدریــه گفت: عرضه خــودرو در بورس 
بدعت عجیبی است که در دنیا بی نظیر است، 
متأسفانه خودرو بدون سازوکار لازم در بازار 
ســرمایه عرضه شده و اثرات آن نیز مشخص 
اســت. محســن زنگنه نماینده مردم تربت 
حیدریه در مجلس شورای اسلامی در جلسه 
علنی مجلس در تذکر شفاهی ضمن خطاب 
به وزیر صمت گفت: عرضه خودرو در بورس 
بدعت عجیبی است که در دنیا بی نظیر است، 
متأســفانه خودرو بدون سازوکار لازم در بازار سرمایه عرضه شده و اثرات آن نیز 
مشخص است. وی افزود: این طرح عجیب سبب شده که خودروی ۳۰۰ میلیون 
تومانی با قیمت ۴۵۰ میلیون تومان عرضه شود. این عرضه به بهانه کشف قیمت 
و فروش عادلانه مبنای درســتی ندارد. زنگنه اظهار کرد: عده ای در صحن اصرار 
داشتند کسری بودجه و ناترازی در بودجه عامل افزایش قیمت ارز است، اما این 
مباحث با واقعیت های بودجه همخوانی ندارد. همه اینها در حالی اســت که در ۶ 
ماهه اول ســال ۶۵ هزار میلیارد تومان واگذاری دارایی های مالی اتفاق افتاده و در 
همان زمان ۷۳/۸ هزار میلیارد تومان در بحث تملک مالی داشتیم و این یعنی این 

فرضیه ها صحیح نیست.

سرویس سیاسی- وزیر کشور از آغاز فعالیت اجرایی این نهاد برای انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری 

خبر داد که اسفندماه سال آینده در سراسر کشور برگزار می شود.
احمد وحیدی درباره اینکه با توجه به اعلام زمان انتخابات دوازدهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری در ۱۱ اسفندماه 
سال آینده، چه زمانی وزارت کشور گام اجرایی خود را برای انتخابات و تشکیل 
ستاد انتخابات بر می دارد، گفت: این اقدام آغاز شده و ستاد انتخابات که باید خود 
را از قبل مجهز کند، فعالیت خود را آغاز کرده است و جلسات با استان ها در حال 
انجام است. این وزارتخانه موظف به فراهم سازی تمهیدات لازم برای برگزاری 
انتخابات در کشور است و ستاد انتخابات در حال مهیا شدن برای این حرکت ملی 
بزرگ در ســال آینده است. وحیدی در پاسخ به اینکه آیین نامه اجرایی برگزاری 
تجمع ها بر اساس اصل ۲۷ قانون اساسی به کجا رسیده است، توضیح داد: این آیین 
نامه آماده شده و همانطور که پیشتر اعلام شد، در صورت رعایت اطمینان از امنیت 

تجمع کنندگان، مشکلی با این مساله نداریم و براساس آن عمل می کنیم..

ســرویس سیاســی- معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای 
وزارت کشور با تاکید بر تامین به موقع کالاهای اساسی، گفت: معاونان اقتصادی 

استانداری ها نظارت دقیق و همه جانبه ای بر تامین کالاها داشته باشند.
محسن کوشش تبار در چهارمین نشست مشترک کارگروه اقدام مشترک ملی 
که در محل وزارت کشور با موضوع بررسی وضعیت کالاهای اساسی استان های 
ایلام، کرمانشــاه، همدان، مرکزی و لرستان برگزار شد، این مطلب را مطرح کرد. 
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزارت کشور با بیان اینکه تامین 
به موقع کالاهای اساســی برای مردم عزیز استان ها جزو راهبردهای اصلی دولت 
ســیزدهم اســت؛ اظهار کرد: با توجه به در پیش بودن ایام عید نوروز و ماه مبارک 
رمضــان باید تامین کالاهای مورد نیاز به خصوص در حوزه میوه اقدامات لازم به 
عمل آید. کوشش تبار بر شناسایی دقیق نیازهای استانها تاکید کرد و گفت: تنظیم 
دقیق حجم تقاضا و عرضه به نحو موثری برای کنترل بازار صورت گیرد و در این 

خصوص معاونان اقتصادی استانداری ها نظارت لازم را داشته باشند.
وی تصریح کرد: براساس گزارش به عمل آمده خوشبختانه ترخیص کالاهای 
اساسی از مبادی گمرکی طی هفته اخیر سرعت خوبی گرفته و حمل بار در حوزه 
ریلی و کامیونی برای تامین نیاز اســتانها افزایش یافته اســت. استفاده از ظرفیت 
ذخیره سازی میوه توسط بخش خصوصی، ذخیره سازی مناسب میوه در سردخانه 
و تجهیز هر چه قوی تر برای جلوگیری از فساد پذیری میوه، خرید میوه شب عید 
توسط استانها به صورت مستقیم از باغداران جهت ذخیره سازی با کیفیت مناسب 
از دیگر محورهای مورد بحث در نشست امروز کارگروه اقدام ملی مشترک بود. در 
ادامه این نشست آخرین گزارش وضعیت کالاهای اساسی از قبیل برنج، گوشت، 

شکر، نهاده های دامی مورد بحث و گفت و گو قرار گرفت.

ســرویس سیاسی- رئیس کمیســیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس، 
»پشــمچی زاده«، »دستغیب«، »پورسید« و »داوودی« را نامزدهای تصدی ریاست 
دیوان محاسبات اعلام کرد و گفت: داوطلبان یکشنبه هفته بعد در کمیسیون حاضر 

می شوند تا دیدگاه ها، نظرات و برنامه های خود را مطرح کنند.
حمیدرضا حاجی بابایی با اشاره به جلسه کمیته دیوان محاسبات برای انتخاب 
گزینه های ریاســت دیوان محاسبات کل کشور گفت: براساس آیین نامه داخلی 
مجلس زمان انتخاب رئیس دیوان محاســبات در موعد مقرر افرادی که شــرایط 
لازم را داشــته باشــند برای ریاست دیوان ثبت نام کرده و کمیته دیوان محاسبات، 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس مسئولیت دارد تا ثبت نام کنندگان را 
از لحاظ وجود مدارک لازم بررسی و از طریق دستگاه نظارتی احراز صلاحیت کند.

رئیس کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
همچنین این کمیته مســئولیت دارد تا از ثبت نام شــدگان برای حضور در »کمیته 
محاسبات«، کمیسیون برنامه و بودجه دعوت به عمل آورده تا مصاحبه علمی با آنها 
انجام شــود.حاجی بابایی بیان کرد: از این رو امروز این اقدامات در کمیته مذکور 
به پایان رسید و پس از آن رای گیری انجام و نهایتاً ۴ داوطلب در مرحله اول برای 
ریاست دیوان محاسبات انتخاب شدند.وی ادامه داد: براساس رای گیری صورت 
گرفته، »پشــمچی زاده«، »دستغیب«، »پورسید« و »داوودی« به عنوان نامزد تصدی 
ریاست دیوان محاسبات انتخاب شدند.رئیس کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به دستور کار روز یکشنبه هفته آینده این کمیسیون 
تصریح کرد: در جلسه روز یکشنبه هفته آینده، ۴ داوطلب به کمیسیون معرفی و 
در کمیسیون حضور پیدا می کنند تا دیدگاه ها، نظرات و برنامه های خود را مطرح 
کنند، پس از بیان دیدگاهها رأی گیری صورت گرفته و ۲ نفر از بین چهار نفر معرفی 
شده، انتخاب و به صحن علنی معرفی می شوند تا در صحن علنی رای گیری نهایی 
صورت گرفته و مجلس به یک نفر به عنوان ریاست دیوان رای دهد. حاجی بابایی 
تاکید کرد: فرد انتخاب شــده تا پایان مجلس یازدهم ریاست دیوان محاسبات را 
بر عهده خواهد داشت. براساس این گزارش؛ ۲۵ نفر برای تصدی ریاست دیوان 
محاسبات ثبت نام کردند، که طی روزهای اخیر برخی داوطلبان از جمله تعدادی 
از نمایندگان مجلس به جهت احترام به رای موکلان خود، از تصدی پست ریاست 
دیوان محاسبات انصراف دادند و برنامه ۱۳ نفر در کمیته دیوان محاسبات بررسی 
شــد که پس از بررســی، ۴ داوطلب به کمیسیون بودجه معرفی شده اند تا مراحل 

معرفی دو کاندید ریاست دیوان در کمیسیون بودجه پیگیری شود.

زنگنه نماینده مجلس:

سازوکار عرضه خودرو در بورس 
یک بدعت عجیب است

آغاز فعالیت اجرایی ستاد انتخابات 
کشور برای اسفند ۱۴۰۲

دستور معاون وزیرکشور به معاونان 
اقتصادی استانداری ها برای 

تامین کالاهای اساسی

۴ نامزد تصدی ریاست دیوان 
محاسبات مشخص شدند

 اگر می خواهیم نــوع حکمرانی مان را عوض کنیم اول از همه بخش مدیریتی مان 
را درســت کنیم. اگر آن بخش درســت شــد مــا می توانیم ادعا کنیــم که نوع 
حکمرانی مان شــرایط بهتری پیدا کرده، اگر نشــد همان رویــه را همچنان باید 
ادامه دهیم که کار بســیار عبثی اســت و مــا واقعا در حــوزه مدیریت باید یک 
کار اساســی انجام دهیم یعنی به یک رنســانس در مدیریت کشــور نیاز داریم. 

سیاسی

پذیرفته نشده

اخبار ویژه ...

دیوان عالی کشــور با انتشــار اصلاحیه ای اعلام کرد که فرجام خواهی در 
پرونــده "محمد قبادلو" رد شــده و دادنامه نامبرده را کیفــری، ابرام کرد. در پی 
انتشار خبر پذیرش فرجام خواهی دو تن از متهمان حوادث اخیر، اصلاحیه ای با 
نام رد فرجام خواهی محمد قبادلو صادر شــد. روابط عمومی دیوان عالی کشور 
اعلام کرد خبر پذیرش فرجام خواهی محمد قبادلو یکی از متهمان حوادث اخیر 
بدین وسیله اصلاح می شود: دیوان عالی کشور ضمن رد فرجام خواهی به عمل 
آمده در پرونده محمد قبادلو، دادنامه نامبرده را مستنداً به شق الف ماده ۴۶۹ قانون 
آیین دادرسی کیفری ابرام کرد. همچنین فرجام خواهی سامان صیدی )یاسین( از 
متهمان حوادث اخیر از ســوی دیوان عالی کشور پذیرفته و با عنایت به نواقص 
تحقیقاتی و مستنداً به بند ۲ شق ب ماده ۴۶۹ قانون آیین دادرسی کیفری پرونده 

نامبرده جهت رسیدگی مجدد به همان دادگاه ارجاع شده است.

به خاطر فیلترشکن 

۳۳ حکم بدوی برای دانشجویان 

۲۰۰ دستگاه استارلینک 

ادعای نماینده مجلس

در آستانه استیضاح

بانیان وضع موجود 

هوای چابهار 

سیاست های غلط صالح آبادی 

زارع پور در رابطه با گله مندی مردم از سرعت اینترنت در کشور هم اظهار 
داشت: بخشی از سرعت کند اینترنت مربوط به فیلتر شکن هاست، وگرنه بدون 
فیلترشکن، سرعت ارتقا هم پیدا کرده. البته در این ایام حملات بسیار شدیدی را هم 
که اصطلاحا به آن منع سرویس گفته می شود، داشتیم که بسیاری از آن ها در وزارت 

ارتباطات دفع می شود؛ اما ممکن است بر تجربه کاربری مردم تاثیرگذار باشد.

هادی نوبهاری، مدیر کل حوزه ریاست دانشگاه صنعتی شریف در پاسخ به 
این که در ارتباط با وقایع اخیر برای چه تعداد از دانشجویان در شورای انضباطی 
دانشگاه احکام بدوی صادر و چه تعداد از احکام نهایی شده است، گفت: حدود 
۳۰۰ شکایت به کمیته انضباطی واصل شده که در حال بررسی است و تا به حال 
۳۳ حکم بدوی صادر شــده و هنوز احکام هیات تجدیدنظر صادر نشده است. 
وی درباره اینکه احکام صادر شده شامل چه مواردی می شود، گفت: بسته به نوع 
تخلف، تا به حال احکام مختلفی صادر شده؛ از تذکر کتبی و توبیخ کتبی تا یک یا 
دو نیم سال منع موقت از تحصیل که برخی تعلیقی، برخی با احتساب سنوات و 

برخی بدون احتساب سنوات است. 

به گزارش روزنامه آمریکایی وال اســتریت ژورنال، حدود ۲۰۰ دســتگاه 
دریافــت کننــده اینترنت ماهــواره ای اســتارلینک برای کمک بــه دور زدن 
محدودیت های اینترنت در ایران، طی چند محموله به داخل این کشــور قاچاق 
شده است. یکی از این افراد به وال استریت ژورنال گفت برای این نقل و انتقال 
پرمخاطره، گاهی مبلغی معادل قیمت خود دستگاه )۶۰۰ دلار( یا حتی بیشتر به 

قاچاق بر ها پرداخت می شود.

حجت الاسلام حسین جلالی نماینده رفسنجان در مجلس شورای اسلامی، 
ادامه داد: »اغتشاشاتی که در کشور رخ داد که منشا آن هم چهار سکوی خارجی 
اینستاگرام، تلگرام، واتس اپ و توئیتر بود، باعث مسدود شدن این سکو ها گشت 
و به دنبال آن ســکو هایی با ســاختاری شبیه سکو های خارجی در داخل کشور 
ایجاد شد و به همین دلیل، بسیاری از کاربران به پیام رسان های داخلی مهاجرت 
کردند و حدود ۷۰ درصد از کسب وکار ها و کاربران به این پیام رسان های داخلی 

روی آوردند.« 

یک روزنامه کویتی در گزارشــی مدعی شد: شماری از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی ایران به علت نارضایتی از عملکرد وزارت خارجه، جمع آوری 
امضا برای استیضاح حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه ایران را آغاز کرده 
اند. الجربده کویت در گزارشی مدعی شد: شماری از نمایندگان مجلس شورای 
اســلامی ایران به علت نارضایتی از عملکرد وزارت خارجه، جمع آوری امضا 
برای استیضاح حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه ایران را آغاز کرده اند. یک 
نماینده مجلس ایران تاکید کرد، شماری از نمایندگان جریان اصولگرای مجلس، 
با اعلام اینکه عملکرد وزارت امور خارجه ایران، باعث شکسته شدن غرور این 
کشور شده و از ارزش آن در مجامع بین المللی کاسته است، جمع آوری امضا برای 

استیضاح حسین امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه را آغاز کرده اند. 

رییس کمیسیون اصل ۹۰ قانون اساسی مجلس شورای اسلامی گفت: بانیان 
وضع موجود کمی اخلاق به خرج دهند و کاری نکنند که مجبور شــویم برای 
تنویر افکار عمومی تخلفات انجام شده در دولت گذشته در بانک مرکزی، بخش 
تخصیص ارز و مداخلات ارزی و مسائلی که جامعه را به این وضع کشانده است، 
اعلام کنیم. حجت الاسلام نصرالله پژمانفر افزود: آنچه امروز در حوزه اقتصادی 
اتفاق افتاده، رونمایی از اقداماتی است که در دولت قبل صورت گرفته است، ما 
کاشــته دیگران در دولت یازدهم و دوازدهم درو می کنیم. برداشت های بی حد 
و حســابی که از صندوق ذخیره ارزی صورت گرفت، اینها گزارش های تلخی 
اســت که اکنون در کمیســیون اصل ۹۰ در اختیار بنده است و بنا نداریم به مردم 
این تخلفات را اعلام کنیم؛ این مسائل را به دستگاه قضایی واگذار کرده ایم. وی 
اضافه کرد: اگر بانیان مشکلات اقتصادی امروز بخواهند به جای پاسخگویی در 
مقام مدعی قرار بگیرند، برای تنویر افکار عمومی ناچار خواهیم شــد که برخی 

اقدامات خلاف آنها را رونمایی کنیم.

نماینده مردم چابهار در مجلس با انتقاد از سفرهای مسئولان به حوزه انتخابیه 
خود، بیان می کند که وقتی نیمه دوم سال فرا می رسد و هوا منطقه ما خوب می شود، 
آقایان مسئول چه در حوزه اجرا، چه در حوزه تقنین و چه در حوزه قضا یادشان 
می افتد یک چابهاری، سواحل مکرانی و مشکلاتی وجود دارد و هوس می کنند 
به اینجا بیایند که این رفت و آمدها متاسفانه هیچ تاثیری در تدبیر چالش ها نداشته 
است. حالا که تشریف می آورند و اصرار بر آمدن دارند، دست کم محبت کنند و 
از این سفرها یک خروجی ملموس برای مردم هم داشته باشند.حضور در محل 
وقوع سیل، زلزله، مناطق محروم و امثالهم از جمله مواقع و مکان هایی است که 
گاهی مســئولان را وسوســه می کند تا جهت گرفتن عکس یادگاری و به قولی 
شوآف با درد مردم، خیز بردارند. از جمله این مکان ها استان سیستان و بلوچستان 
است که گاه تبدیل به ابزاری برای تبلیغات و حرکات پوپولیستی مسئولان می شود. 
معین الدین ســعیدی، نماینده مردم چابهار، با انتقاد از سفرهای مسئولان به این 
منطقه بیان کرد: »وقتی نیمه دوم سال فرا می رسد و هوا منطقه ما خوب می شود، 
آقایان مسئول چه در حوزه اجرا، چه در حوزه تقنین و چه در حوزه قضا یادشان 
می افتد یک چابهاری، سواحل مکرانی و مشکلاتی وجود دارد و هوس می کنند 

به اینجا بیایند.«

مرکز پژوهش های مجلس در نامه ای به رئیس جمهور از سیاست های غلط 
بانک مرکزی برای مدیریت بازار ارز انتقاد کرد. در این نامه که به امضای رییس 
مرکز پژوهش های مجلس رسیده است، از بانک مرکزی بدلیل اصرار بر سیاست 
شکست خورده ثبیت نرخ اسمی ارز، فاصله معنادار نرخ ارز درسامانه نیما با نرخ 
بازار غیررســمی ـ که منجر به کاهش انگیزه برای بازگشت ارز صادراتی شده ـ 
اتخاذ تصمیمات تخصصی در نهاد های غیرتخصصی نظیر کمیته رصد بازار ارز 
و کمیته مداخلات ارزی، فعال نبودن در تعیین ترکیب سبد ذخایر ارزی و اتکا بر 

اطلاعات گمراه کننده مازاد عرضه در نیما انتقاد شده است.


